

Muutokset varhaiskasvatuksen asiakasmaksuihin 1.8.2020 alkaen

1113/02.05.00.00/2020

KH 24.03.2020 § 97

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut on sidottu indeksiin varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetun lain (1503/2016) 16§:n perusteella. Indeksitarkistukset tehdään kahden vuoden välein. Elokuun 2020 alusta voimaan tulevista varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistuksista on annettu opetus –ja kulttuuriministeriön ilmoitus (1115/2019). Asiakasmaksun määrä on tarkistettu opetustoimen hintaindeksillä (-0,460%) ja maksun määräämisessä käytettävät tulorajat on tarkistettu yleisellä ansiotasoindeksillä (+1,600%). Muita muutoksia ei varhaiskasvatuksen asiakasmaksuihin eikä niiden määräämisperusteisiin ole tehty.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut 1.8.2020 alkaen muuttuvat indeksimuutosten johdosta seuraavasti. Perheen nuorimman lapsen kokoaikaisesta varhaiskasvatuksesta perittävä ylin kuukausimaksu on 1.8.2020 alkaen enintään 288€/kk. Aiemmin vastaava maksu oli 1.8.2018 alkaen 289€/kk. Ikäjärjestyksessä nuorimmasta seuraavasta lapsesta perittävä asiakasmaksu kokoaikaisessa varhaiskasvatuksessa on 1.8.2020 alkaen enintään 144€/kk. Aiemmin vastaava maksu oli 1.8.2018 alkaen 145€/kk. Alin perittävä kuukausimaksu 1.8.2020 alkaen on 27€, mikä säilyy saman suuruisena kuin se oli 1.8.2018 alkaen.

Tulorajat 1.8.2020 alkaen

Yleisellä ansiotasoindeksillä tarkistettut varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetun lain 5§:n 2 momentissa tarkoitetut varhaiskasvatuksen asiakasmaksun määräämisessä käytettävät tulorajat ovat 1.8.2020 lähtien seuraavat:

Perhekoko	Vähimmäis-bruttotuloraja €/kk	Maksu -%	Korkein maksu/bruttotuloraja €/kk
2	2136	10,7	4827
3	2756	10,7	5447
4	3129	10,7	5820
5	3502	10,7	6193
6	3874	10,7	6565

Mikäli perheen koko on suurempi kuin 6, nostetaan maksun määräämiseen perusteena olevaa tulorajaa 144 eurolla kustakin seuraavasta perheen alaikäisestä lapsesta.

Aiemmin 1.8.2018 alkaen tulorajat ovat olleet seuraavat:

Perhekoko	Vähimmäis-bruttotuloraja €/kk	Maksu -%	Korkein maksu/bruttotuloraja e/kk
2	2102	10,7	4803
3	2713	10,7	5414
4	3080	10,7	5781
5	3447	10,7	6148
6	3813	10,7	6514

1.8.2018 perheen koon ollessa suurempi kuin 6, nostettiin maksun perusteena olevaa tulorajaa kustakin perheen alaikäisestä lapsesta 142 €.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen muutoksesta tulee kunnassa tehdä päätös ja tiedottaa muutoksesta asiakkaille, sekä tehdä asiakaskohtaiset päätökset. Asiakasmaksulaissa säädettyt maksut ovat enimmäismaksuja, ja kunta voi päättää luottamustoimielimessä, että maksuja peritään enimmäismaksuja alhaisempina tai niitä ei peritä lainkaan.

1.8.2018 alkaen maksukertymä on pienentynyt tulorajojen noustua. Ansiotasoindeksin tarkistus nostaa tulorajoja edelleen, jolloin käytännössä maksukertymä pienenee entisestään. Lisäksi korkeimman asiakasmaksun lievä lasku pienentää osaltaan maksukertymää.

Opetus- ja kulttuuriministeriön kirje varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistuksesta 1.8.2020 lähtien (18.12.2019, OKM/44/010/2019) ja Pudasjärven kaupungin varhaiskasvatuksen asiakasmaksut 1.8.2020 alkaen ovat esityslistan oheismateriaalina.

Asian on valmistellut vt. talous- ja hallintopäällikkö Pasi Kemppainen, p. 050 4366 206.

Kaupunginjohtajan esitys:

Kaupunginhallitus päättää, että varhaiskasvatuksen asiakasmaksuja tarkistetaan 1.8.2020 alkaen opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoituksen (1115/2019) mukaisesti.

Päätös: Kaupunginhallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti.